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EXTRAS 

din stenograma ședinței Senatului din 20 septembrie 2023

Doamna Silvia-Monica Dinică:

Mulțumesc, domnule președinte de ședință.

Stimați colegi,

Titlul declarației mele politice de astăzi este „Atacul PSD și PNL asupra celor care plătesc taxe”.

Pentru că deși pe toată durata verii am asistat la un ping-pong în fața televizoarelor despre ce 

biruri și ce taxe noi va aduce coaliția de guvernare, totuși nu aveam un document clar, doar ce mai 

dădea presa la iveală.

Ieri, Ministerul de Finanțe a publicat, în transparență decizională, acest proiect intitulat 

pompos: „Măsuri fiscal-bugetare pentru asigurarea sustenabilității financiare a României”, când, de 

fapt, ceea ce se întâmplă este că Guvernul vă mai bagă mâna în buzunar ca să susțină cheltuielile de 

acum, nici gând să se gândească la viitor.

Planul acesta de măsuri nu va aduce decât sărăcie și inflație. Și nu o spunem doar noi, din 

opoziție, ci o spun toți cei din societate care sunt vizați de aceste măsuri, inclusiv cetățenii, care 

recunosc că taxarea pe muncă este foarte mare. Iar cei care au firme mici vor fi și mai împovărați de 

aceste măsuri. Ce credeți că se va întâmpla cu ei? Își vor închide firmele sau vor trebui să concedieze, 

sau, mai mult, dacă totuși, printr-o minune, vor rezista în continuare să își ofere produsele și serviciile, 

vor crește prețurile pentru aceste produse și servicii. Asta înseamnă că fiecare dintre noi, inclusiv 

dumneavoastră, veți plăti mai mult pentru aceste produse și servicii.

Sărăcie și inflație, căci ceea ce știe Guvernul să facă foarte bine este nu să-i protejeze pe 

cetățeni, ci să încurajeze risipa. În ceea ce privește instituțiile publice sunt foarte generoși, acest proiect 

de lege păstrează încă salariile foarte mari pentru șefii de la ANRE, șefii de la ASF și șefii de la 

ANCOM. Păi, cineva trebuie „să se ocupe”, adică să nu-și facă treaba de fapt, pentru că pe hârtie, 

aceste instituții „se ocupă”, însă în același timp am văzut că n-au știut să gestioneze prețurile din 

energie, am văzut că au permis, inacceptabil, două falimente pe piața asigurărilor.

Și mai știți ce face acest proiect de lege? Face foarte multe măriri de taxe. Dar mai mult decât 

atâta, dă cu stângul în dreptul în ceea ce privește domeniul panourilor fotovoltaice, pentru că, da, ne-am 

străduit să fim prosumatori, să fim independenți, ne-am lăudat că dăm subvenții, și acum ce facem? 

Creștem TVA-ul pentru panourile fotovoltaice în timp ce zeci de mii de oameni, în acest moment, sunt 

în proces de a instala aceste panouri. Ce fel de strategie e asta? Strategie pe termen lung? Ce să mai zic 

de faptul că unele expresii din proiectul de lege sunt chiar scrise de cineva care n-are legătură cu 



domeniul. Vorbim de spațiu de frecvență al României când vorbim de activitatea pe care o ocupă 

ANCOM sau vorbim de piața energetică?

Și atunci, ce ne rămâne de făcut? Ne rămâne de făcut să reacționăm, pentru că în acest moment 

dacă se va face asumare pe acest proiect de lege nici măcar parlamentarii puterii nu vor avea un 

cuvânt de spus.
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